
Таксата е платеш 
Година VIII. 

Градска библиотека 

Варна, 8 Априлъ 1927 год. 

Варна 

Брой 3. 

В А Р Н Е Н С К И 

Официално издание на Окржжната Постоянна Комисия. 
$= 

изцизя СЕДМИЧНО 
| Теяафоиъ Н» 418. |= 

ГОадш^нЪ ЛБОНАМЕ 
За общйй^задължителенъ . 
За Учил. Настоятелства задължителенъ . 
За кооперации, църковни Настоятелства 

турски у-ща и частни лица 

НТЪ: 
200 лева 
100 „ 

50 . 

Т а к с и : 
За обявления на всички общински, обществени, дър

жавни и кооперативни учреждения, на дума или кв. с/м. по 
1 лв. За частни предприятия и лица на дума по 1 лв. на кв. 
с/м. по 80 «т. За баланси на кооперации и синдикати на стра
ница по 150 лв. За баланси на Д-ва и пр. на страница 300 лв. 

ЗЯБЕЛЕЖКЯ: Таксите се сметать за една публикация 
при повторение таксите се удвояватъ 

Официоленъ о т Ш ъ 
Публикуване протоколите на Окр. 

Съвета 
ПРОТОКОЛЪ 

№ 12. 

На Варненския Окр&женъ Съветъ, I редовна 
сесия, XIII-й избирателенъ периодъ. 

Заседание на 16 Февруарий 1927 год. 

Р Е Ш Е Н И Е № 44. 
Прочитане и приемане на първо четене 

бюджета на Окр. Коопер. водоснабд. бюро 
за 1927 год. 

г. Нредседательтъ помоли да се пререди дневния 
рвдъ и да се изслушатъ специалистите по бюдже
топроектите на окр коопер. водоснабдително и пла-
носнемаччо бюра и едновременно приемане бюдже
тите на първо четене. 

Предложението прието съ болшинство. 
Следъ изслушване на специалистите и при

ключване на дебатите, г. Нредседательтъ предло
жи бюджета на окр. коопер. водоснабдително бюро 
за 1927/28 год. при редовни приходи 1,151,000 
лв. извънр. приходи 2,025,000 лв., или всичко 
приходи 3,176,000 лв. и редовни разходи 1,146,000 
лв., извънредни разходи 2,030,000 лв. или вси
чко разходъ 3,146,000 лв. да се счита, че е 
приетъ на първо четене. 

Предложението прието съ болшинство. 

Р Е Ш Е Н И Е .№45. 

Прочитане и приемане на първо четене 
бюджета на Окр. Коопер. Планоснем. бюро 

за 1297/28 ф. год 
Началника на Окр. Коопер, Планосаемачяо бюро 
прочете доклада за дейносгьта му презъ 1927 год. 

Следъ изслушващ* доклада г. Председателя 
предложи, бюджета на Окр. Коопер. Планоснема-
чно бюро за 1927/928 ф. год. изразенъ въ: 

редовни приходи 1,661,000 лв. 
извгяр. приходи 9,000 лв. 
всички приходи 

редовви разходи 
извънр. разходи 

1,670,000 лв. 
1,640,000 лв. 

30,000 лв. 

/<-/С^ V.» 
1.0Т -: И С4, 

Ч^8*4к^?;>> всичко разходи 1,670,000 лв. 
да се счете, че е приетъ на първо четене. 

Предложението прието съ болшинство. 
Заседанието се вдигна въ 17-30 часа. 

ПРОТОКОЛЪ 
№ 13. 

На Варненския Окржженъ Съветъ, I редовна 
сесия ХШ-й избирателенъ периодъ. 

Заседанието на 17 февруарий 1927 год. 

Р Е Ш Е Н И Е № 48 

Второ четене бюджета на окржга 
за 1927/28 ф. година 

Председательтъ съобщи, че следъ приемане бюдже
та на първо четйне, ще трЬбва да се пристлши 
къмъ вюрото четене и даде думата на докладчика 
на бюджетарвата комисия Ради Поповъ, който до
кладва бюджета въ разходната му часть § по §, 
както се и приемаше следъ дебати отъ Окр. Огветъ. 
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ПРОТОКОЛЪ 
№ 14 

На Варн. Окр. Оъветъ, I редовна сесия, ХШ 
Я8бирателенъ периодъ. 

Заседание на 18 февруари 1927 год. 
Р Е Ш Е Н И Е № 49. 

Продължение второ четене бюджета на 
окръга за 1927/28 год. 

г. Председательтъ даде думата на докладчика Р. 
Поповъ, който продължи четенето на бюджета отъ 
вчерашното заседание. 

Р Е Ш Е Н И Е № 5 0 

Разрешаване отпускъ на окр. Съветникъ 
Р. Поповъ 

г. Иредседательтъ прочете заявлението на окр. Съве
тникъ Ради Поповъ, който моли да му се разреши 
отпускъ на 12 того и оправдае отсъствието на 
1 Февр. 1927 год. 

Прието съ болшинство. 

Р Е Ш Е Н И Е № 51 

Разрешаване отпускъ на Окр- Съветникъ 
Ив. Христовъ 

г. Председательтъ прочете заявлението на Окр. Съве
тникъ Ив. Христовъ, който моли да му се разре
ши отпускъ на 21 того 

Прието отъ Окр. Сьветъ съ болшинство. 
Заседанието се вдигна въ 1820 часа. 

ПРОТОКОЛЪ 
№ 15 

На Варн. Окр. Съветъ, I редовна сесия, ХШ 
нзбирателенъ периодъ. 

Заседание на 19 Февруари 1927 год. 

Р Е Ш Е Н И Е № 5 3 . 

Разрешаване отпускъ на окр. Съветникъ 
Ив. Тодоровъ 

г. Председательтъ прочете заявлението на Окр. Съ
ветникъ Ив Тодоровъ който моли да му се разреши 
на 19-днесъ отпускъ. 

Прието съ болшинството. 

Р Е Ш Е Н И Е № 54. 

Продължение второ четене бюджета 
за 1927,928 год. 

г. Председательтъ даде думата на докладчика Фи
лип* Рафаиловъ, който продължи четенето на 
бюджета 

РЕШЕНИЕ № 55 
Назначаване комисия по разпред-Ьл. кредита 
по § 21 табл. № 13 бюджета 1927/928 ф. год. 
Председательтъ. За разпределението кредита по 
§ 21 требва да се избере една комисия въ която 
да влизатъ представители отъ двете околии и града 

По взаимно съгласие на групит4 тая комисия 
ще се състои отъ петь члененъ съставъ, въ която 
да влизатъ окр. съветници: Ф. Рафаиловъ, Рифатъ 
Мусовъ, Димо Шаковъ, Д. Даскаловъ и П. Кара-
куневъ. 

Гласувано окр. Сьветъ Реши: Избира за чле
нове на комисията по разпределение кредита по 
§ 21 таблица № 13 окр. съветници: Ф Рафаи
ловъ, Сали Юмеровъ, Димо Шаковъ, Д. Даскаловъ 
и П. Каракуневъ. 

Р Е Ш Е Н И Е № 5 6 

Назначаване комисия по разпределение 
кредита по табл. къмъ § 22. 

Председагельтъ съобщи, че по взаимно съгласие 
на групите, състава на тая комисия се определи 
отъ петь души окр. съветници: Сг. Кировъ, Хр. 
Горневъ, Ив. Христовъ, Никола Паница в II. 
Каракуневъ. 

Гласувано окр. Съветъ Реши: Избира се пе-
точленна комисия по разпределяне помощит* по 
§ 22 на бюджета сь Окр. Съветници: Стоянъ 
Кировъ, Хр. Горневъ, Иванъ Христовъ, Н. Паница 
и II. Каракуневъ. 

Заседанието се вдигна въ 12*10 часа 

ПРОТОКОЛЪ 
№ 16 

На Варненския Окръжевъ Съветъ, I редовна 
сесия, XIII й избярателенъ няриодъ. 

Заседанието на 22 й Февруарий 1927 год. 

Р Е Ш Е Н И Е № 58 

Прочитане телеграмата на М-ра на.Землед. 
и изпращането и въ бюджетарната комисия* 
Председательгв Преди да пристдпимъ къмъ дне
вния редъ ще Би прочета следната телеграма подъ 
Дг 1,940 отъ 19 того отъ Министра на Земледе-
лието Христовъ. Чете: "Министерството е предви
дило презъ идующата отчетна година да работя 
усилено въ окрдга Ви по засилване на земледе-
лческото производство, като за целта ще изразхо
два отъ 10—15 мил. лева, като първо условие 
за това Министерството поставя да се предвидя 
въ бюджета на окрага Ви една сума отъ 2 мил. 
лева, съ което ще се даде възможность за пълно
то реализиране на изработения планъ за подобрв-
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ние на главния поминъвъ на оврлга. Горната су
ма ще се употреби за набавяне на земледйлчески 
инвентаръ, който ще се продаде на стопаните съ 
намалени цени. Сумите отъ продажбата на този 
инвентарь ще се внасятъ на приходъ въ Овр. Ка
са. Ако не се предвиди горната сума, М-вото ще 
бъде принудено да изостави начертаните меропри
ятия на земледелието предвидени въ Окръга Ви. 
Министръ Христовъ." 

Който е съгласенъ тази телеграма на г. Мра 
на Землед*лието да се изпрати на разглеждане и 
довладъ отъ бюджехарната комисия, моля да си 
вдигне ръката. 

Болшинство приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е №90 

Изслушване доклада на пътната комисия и 
вземане решение за свързване с Мал.-Ала-

дънъ съ шосето Варна — Девня. 
Довл. Д. Дабковъ. Комисията се занима съ заявле
нието на с Малъкъ Аладънъ, Варненско, подпи
сано отъ 50—60 души селяни, въ което се ка
зва, че презъ 1920/21 год. се е трасирало селското 
шосе, което свързва селото имъ съ гара Гебедже 
и по което до сега отбивали пътната си тегоба, 
обачо сега не искатъ да работятъ по това шосе, 
като го считатъ за невуждоо, тъй като найбли-
вкиять имъ износенъ пунктъ е гара Варна, а не 
гара Гебедже и отчасти Р. Девня и именно за тия 
два пувкта на т4хъ имъ е необходимо шосе, ва 
което молятъ Окр. Съветъ да впишатъ въ мрежа
та на общинските пдтища ново трасе отъ селото 
имъ съ шосето Варна — Шуменъ, което е много 
вдсо, едва 272 — 3 в.т. 
Съ свързването на селото съ това ново трасе, т4 
ще могатъ да ходятъ и въ Варна и въ Р. Девня, 
•в най-главно въ с. Русларь, общината имъ, по 
което ще работятъ пътната си тегоба за отъ 1926 
год. занапредъ, заедно съ с. Русларъ. Затова, ко 
мисията следъ като проучи този въпросъ намЬри 
искането имъ за разумно и основателно за излиза
нето имъ отъ това шосе. 

ПредседателЬТЪ. Който е съгласенъ съ мне
нието на пътната комисия, щото с Малъкъ Ала
дънъ да се свърже съ шосето Варна—Девня, за 
да може да се съединяватъ съ Варна, моля да си 
вдигне ръката. 

Болшинството приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е № 61. 

Свързване с. Авренъ до шосето Харамията 
Варна, като шосето минава презъ 

с. Здравецъ. 
Довл. Д. П. Дабковъ. Варненски Окр. Инженеръ 

лра надписъ № 5,107 изпраща на Пост. комисия 

8а внасяне въ Окр. Съветъ протокола № 15/2 на 
Авренския селски общ. съветъ, съ което искатъ 
да се трасира до пролетьта на идугощата 1927 год, 
линията за направа на шосе отъ с Авренъ за 
шосето харамията Варна,' като мнчава презъ с Здра
вецъ. Едно много основателно искане еа общ. Съ
ветъ за което и самия Окр. Ивженеръ дава мне
ние да се впише въ общинската мрежа на второ
класните пътища. Решението на комисията ни е 
да се уважи протоколното решение № 15/2 на 
Авренския селско общ. Съветъ, за свързване съ 
шосето на с Авренъ до шосето Харамията Варна, 
като минава презъ с, Здравецъ. 

Председательтъ. Който е съгласенъ съ мне
нието на п&тната комисията за свързване селото 
Авревъ съ шосето отъ с Авренъ до шосето ха
рамията Варна, като мивава презъ с Здравецъ се 
впише въ общ. мрежа на второкласните п&тища, 
моля да си вдигне ръката. 

Болшинство приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е .№ 62 

Продължение второ четене бюджета 
на Варна. 

г. Председательтъ, поради отс&тствие на до
кладчика продължи самъ чегенето ва бюджета на 
Оврага за 927/28 ф. год следъ което докладчика 
Р. Цопозъ продължи четенето на приходната ча-
сть отъ бюджета. 

Заседанието се закри въ 19 часа. 

Началникъ ОкржЖНО 
на Окр. Вет. Служба 

№ 83 До Г. Г. 
1 Априлъ 1927 г. Общинските Кметове въ 

гр. Варна. Варненски Окръгъ. 
Обръща се вниманието на г. г. об

щинските кметове въ Окржга да предо-
предятъ населението въ окржга да не 
кастрира разплодниците си при разни 
емперици (практици) иди фелдшери и 
лекари, защото такива жребци ще се 
смйтатъ не кастрирани и не явени предъ 
комисиите по прегледа и ще се съста-
вятъ актове на притежателите имъ. Ак
тове ще се съставятъ съгласно чл. 280 
отъ закона за сан. ветеринар служба и 
на ония, които извършватъ кастрацията 
преди комисиите. 

На настоящето ми да се даде най-
голяма гласность. 

за Председатель: А. Ивановъ 
Началникъ на Окр. Ветерин. Служба: 

Д-ръ В. Пачевъ 
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Решения но В щ . См. Палата. 
Върховна 

Сметна Палата 
№ VII — 1541 

5 Мартъ 1927 год. 
ст. София. 

Преписъ. 

До Окръжните Сметни 
Палати. 

Съобщава Ви се, Господинъ Пред-
седателю, за сведение и изпълнение, ре
шението на общото събрание на Вър
ховната Сметна Палата № 187 отъ 5 
мартъ 1927 година, както следва: 

Върховната Сметна Палата, общото 
събрание на отделенията й, въ заседа
нието си отъ 5. III. 1927 г., като се за
нима съ повдигнатия въпросъ отъ Шу
менската окръжна сметна палата съ 
писмо № 68 отъ 11. I. 1926 г., 

Р Е Ш И : 
Да се съобщи на окръжните сметни 

палати, че актовете на комисиите по 
чл. 65 ад. П~ра отъ закона за окръж
ните съвети се разгдеждатъ отъ финан
совата инспекция по реда на -чл. 82 отъ 
закона за бюджета, отчетностьта и пред
приятията, тъй като в_ма законъ, които 
да изменя тоя редъ. 

Председатель: (п) Генадиевъ 
Секретарь: (п) В. Шалварджиевъ 

В Ь р н о, 
при Шумен. Окръжна Сметна Палата 

Секретарь: Ив. 0. Лазаровъ 

Преписъ. 
Вх. № 2691 отъ 14. II. 1927 год. 

Надписъ върху писмото отъ 8. И. 
1927 г. на Иланджиларското селско об
щинско управление, Османъ-Пазарска 
околия, съ което моли да му се отговори: 

1) Общинския съветъ съ протоколъ 
отъ м- Декемврий 1926 г. е решилъ що
то да се построи ирезъ текущата 19^6/927 
фин. година общинска сграда нуждна за 
общинска канцелария, амбулатория и 
др. Постройката да се извърши по сто
пански начинъ, като се спази строго 
нарежданията на чл. 162 отъ 3. В. 0 . Ц. 
като се използува временната трудова 
повиность за доставка на грубия мате-

риалъ: дърва, камъни, керпичи и пр. 
Протокола удобренъ се повърна на 4. 
II. 1927 г. За цельта се гласува и утвър
ди спец. допълнителенъ бюлжетъ, раз
предели се работата между трудоваците 
и се чака настъпване на работния се-
зонъ. При това положение, може ли да 
се счита, че е спазенъ чл. 35 ал. II отъ 
закона за В. 0 . П. само заради това, че 
общинскиятъ съветъ преди 30. XII. 926 
год. е решилъ да се извърши построй
ката по стопански начинъ и преди 30. 
XII. 1926 год. е гласуванъ нуждния кре-
дитъ, като по този начинъ съ това се 
счита, че ангажимента е поехъ преди 
30. XII. 1926 год. 

Върховна 
Сметна Палата 

№ УН-1545 
5. III. 1927 година. 

ст. София. 

До Господина Председа
теля на Шуменската Окр. 
Сметна Палата. 

На № 1274. Съобщавамъ Ви, Госпо
дине Председателю, за сведение и из
пълнение, решението на общото събра
ние на Върховната СмЪтна Палата «IV! 191 
отъ 5 мартъ 1927 год. както скедва: 

Върховната Сметна Палата, Общо 
Събрание на отделенията й, въ заседа
нието си отъ 5, III. 1927 година, 

Р Е Ш И : 
Да се съобщи кмету на с. Илан-

джиларъ, Османъ-Пазарска околия, след
ното: Понеже общината е гласувала до
пълнителенъ бюджетъ отъ 70,000 лева 
специално за направа на общинска кан
целария, амбулатория и др , то допуща 
се като изключение отъ кредитите по 
тоя бюджетъ да се изплатятъ всички 
необходими доставки до края на бюд
жетното управление, независимо отъ то
ва, кога с ъ поети ангажиментите, по тия 
доставки. 

Председатель: (п) Генадиевъ 
Секретарь: (п) Шалварджиевъ 

В е р н о, 
съ оргинала, при Шум. Окр. См. Палата 

Секретарь: Ив. С Лазаровъ 
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Пренисъ. 
Вх. № 1133 отъ 24. I. 1927 год. 

Наднисъ върху писмото № 74 отъ 
18.1. 1927 година на кмета на село Го
рица, Поповска околия, съ което моли 
да му се съобщи, кой следва да полу
чава заплата отъ двамата горски общин
ски стражари, този който е представенъ 
отъ общинския съветъ и назначенъ отъ 
горския инспекторъ ли, или този които 
е назначенъ отъ Районния горски ин
спекторъ, безъ да бд_де представенъ отъ 
общинския съветъ и този последния е 
държалъ постановление съ което неудо-
брява назначения безъ представлението 
на общинския съветъ, общински горски 
стражаръи 

и ДържавнигЬ Имоти, и евентуално, 
следъ изчерпване на тоя редъ, и предъ 
Върхов. Административенъ сждъ, чрезъ 
жалба и отмЪна заповедьта на л_еничея. 
Срокътъ за това последно обжалване, 
обаче е изтекълъ. 

Председатедь: (п) Генадиевъ 
Секретарь: (и) Шадварджиевъ 

В Ь р н о, 
При Шуменската Окр. Смйтна Палата 

Секретарь: Ив. С Лазаровъ 

Върховна 
Сметна Палата 
№ VII -1312 

25. II. 1927 год. 
сг. София. 

До Господина Председа
теля на Шуменската Окр. 
Сметна Па лота. 

На № 581. Съобщавамъ Ви, Госпо
дине Нредседателю, за сведение и из
пълнение решението на Общото Събра
ние на Върховната Сметна Палата № 168 
отъ 24 февруарий 1927 г. като следва: 

Върховната Сметна Палата, въ об
щото Събрание на отделенията си, въ 
заседание отъ 24. II. 1927 год. 

Р Е Ш И : 
Да се съобщи кмету на с. Горица, 

Поповска околия, следното: 
Съгласно забележката къмъ чл. 52 

отъ закона за горигЬ, общинските* гор
ски стражари се назначаватъ отъ гор-
скитЬ инспектори по представление на 
общинския съветъ. А знайно е, че за
плата може да се получава само онзи 
служитель, за когото е издадена запо
ведьта за назначаване щомъ назначе-
ниятъ е встгьпилъ въ длъжность. 

Въ случая, следователно, общината 
е длъжна да изплати заплата на горския 
стражаръ, за назначението на когото има 
издадена заповедъ отъ градския инспек
торъ и е вст&пидъ въ длъжность. 

Правилно ли е издадена тая запо-
ведь :ш назначение това е въпросъ отъ 
административенъ характеръ, който не 
изменя горното положение и по който 
общинскиятъ съветъ има нраво да се 
оплаче предъ Министра на ЗемледЬдието 

Преписъ. 
Вх. № 1978 отъ 4. II. 1927 г. 

Надписъ върху писмото № 159 отъ 
1. II. 1927 год. на Аязларското селско 
общинско управление, съ което като из
праща заявлението на уволнения писарь 
Недю Георгиевъ, протоколъ «№ 3 отъ 2. 
VI. 1926 г. на общинския съветъ за у-
воднението на писаря съ намерение да 
се направи икономия по бюджета и за-
повЬдь Лг 2 отъ 3. VI. 1926 год. за увол
нение на сжщия писарь, моли да му се 
съобщи може ли на уволнения писарь 
да се платятъ възнагражденията пред
видени въ чл. 9 отъ закона за бюджета 
на държавата за 1926/1927 фин. година, 
като уволненъ по съкращение, като се 
има предъ видъ, че следъ 28 дни отъ 
уволнението му общинския съветъ е на-
значилъ друго лице на м_стото му, по
неже по бюджета на общината за 1926/27 
фин. година длъжностьта не е закрита 
и ако се следва на просителя тая по-
мощь отъ к&до да се изплати и съ какви 
документи. 

Върховна 
Сметна Палата Д о Господина Пред -
№ VII-1310 седателя на Шумен. 

23. II. 1927 год. Окр. См. Палата. 
ст. София. г 

На № 1273. Съобщавамъ Ви, Го
сподине Нредседателю, за сведение и 
изпълнение, решенията на Общото Съб
рание на Върховната Сметна Палата 
.№ 166, отъ 24 февруарий 19-7 година, 
както следва: 

Върховната СмЪтна Палата, Общо 
Събрание на отделенията й, въ заседа
нията си отъ 24. II. 1927 година, 
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Р Е Ш И : 
Да се съобщи на Аязларската сел

ска община, Поповска околия, следното: 
На уволнения писарь при общината 

не следва да се изплати помошь равна 
на една и половина месечната му за
плата, добавъчно възнаграждение и про
центно увеличение, защото не е увол-
ненъ по закриване на длъжность, както 
е казано въ чл 70 отъ закона за дър
жавните служители, нито по бюджетно 
съкращение, а съ огдедъ да се направи 
икономия по бюджета, която въ сж-
щность не е реализирана, понеже на 
сжщата длъжность е било назначено 
друго лице. 

Председатель: (п) Генагиевъ 
Секретарь: (п) Шадварджиевъ 

В е р н о, 
При Шуменската Окр. Сметна Палата 

Секретарь: Ив. С Лазаровъ 

Дечо Николовъ — стажантъ — агрономъ. 

До подобрииъ добитъка си! 
Въ миналия брой на вестника изтък

нахме накратко грамадното значение, кое
то има и ще има скотовъдството у насъ 
и пожелахме щото нашите землед_*ци 
да обърнатъ по голЪмо внимание къмъ 
него. А това е много нуждно особенно 
за нашата страна, д_то голямото мно
зинство отъ селските стопани еж дреб
ни собственици. Те не могатъ й не би
ва да очакватъ само на зърненото про
изводство. Нещо повече — при тая при
митивна обработка на земята, прои звод-
ството на декаръ е толкова малко, че 
далечъ не може да задоволи все повече 
и повече нарастващите нужди на сел
ския стопанинъ. 

Отъ друга страна ний виждаме да 
става едно постоянно раздробяване на 
земята на все по-малки парчета благо
дарение силата на обстоятелството, че 
бащата требва, да отстжли местото си 
на своите синове. 

Всички тия обстоятелства говорятъ 
убедително, че утрешния день ще иска 
отъ отделния стопанинъ да застави еде-
ница площъ ца му даде повече про

дукти, отъ отделното стопанство — да 
добие повече доходи. 

Наредъ, значи, съ подобрението об
работката на земята, избора на сЬмена-
та, правилното торене на нивитЬ и пр„ 
което ще требва да предприеме земле-
делецп, нему се налага непременно да 
застжпи и други клонове отъ землед_л-
ското стопанство, които да му гаранти-
ратъ единъ чисгъ и постояненъ доходъ. 

Не требва да се забравя, че първо 
место отъ тия клонове се пада на ско
товъдството, но на скотовъдството, по
ставено на по-рационални начала. 

Както и Германия презъ миналото 
столетие, като не можа да устои на кон
куренцията, която другите земледелски 
страни й правеха по отношение зърне
ните храни, бързо насочи своето внима
ние къмъ скотовъдството, тъй и на насъ 
днесъ се налага да сторимъ ежщото. 

Може да говори кой каквото ще, 
могатъ да се посочватъ много мерки за 
подигане доходностьта на земледелското 
стопанство, но не тр_бва да се изпуща 
изъ предъ видъ, че безъ подобрено ско-
товъдство, това не може да се постигне. 

Явява се тогава въпроса: какъ тт> 
се почне подобрението на добитъка и 
какво е нуждно, за да стане той по-до-
холенъ? 

Три еж сигурните средства чрезъ 
които може да се постигне това подо
брение. Съ тЬхъ еж си служили хората 
отъ напредналите въ скотовъдно отно
шение страни и еж добили невероятни 
успехи. Ночнали отъ едни дребни и не
производителни животни, днесъ вече еж 
достигнали да иматъ: говеда, които те-
жатъ надъ Л000 килограма, крави съ по
вече отъ 30 литра дневна млечность, 
овце съ 4 — 5 килограма, ио-доброкаче-
ствена вълна, кокошки съ повече отъ 
200 яйца годишна носливость и пр. 

Т&зи мощни средства еж: хранене
то, гледането и развъждането. 

Мнозина може би ще кажатъ: нали 
и ний хранимъ, и ний гледаме и раз-
въждаме домашните си животни, защо 
все пакъ не получаваме такова произ
водство? Верно е, че всички хранятъ и 
гледатъ добитъка си, всички го развъж-
датъ, ала още по-верно е, че добитъка 
си остава още едно „необходимо зло.а 

Причината за тази аномалия лежи 
въ туй, че ний не хранимъ добитъка си 
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разумно, гледаме го само съ очщ а за раз
въждането казваме, че е „Божа работа". 

* 

За подържане живота си всЬко жи
во сжщество йма нужда отъ известно 
количество енергия. Тая енергия то до
бива отъ храната, която, приема тъй е 
при човека, тъй е и при всички до
машни животни. 

Щомъ енергията, която се дава на 
животното чрезъ храна е недостатъчна 
да покрие разхода отъ такава, животно
то бива принудено, за да набави недо
стига, да взема натрупаните въ орга
низма си запаси — мастни вещества и 
месо. 

По тоя начинъ животното ослабва. 
Ако пъкъ на животното се дава 

изобилно количество храна, то израз
ходва една часть отъ нея въ видъ на 
енергия за движение на собственото си 
тйло, за извършване някаква работа за 
движението на сърдцето и др. органи и 
пр., а оставалия излишекъ натрупва въ 
организма си като мускули и мастни 
вещества. По тоя начинъ животното 
пъкъ се угоява. 

Пий, въ обиколките си изъ селата, 
сме имали случай да наблюдаваме и ед
ното й другото положения. Има стопани, 
които хранятъ зле своя добитъкъ, по
ради което той бива мършавъ и неспо-
собенъ нито за работа, нито за каквото 
й да било производство. Често сме на
блюдавали животни, които получаватъ 
за храна само суха пшенична слама, въ 
замЪна на което еж били въ такова 
състояние, което заплашва всеки мо-
ментъ да тури край на живота имъ. 

Естествено е, че такова хранене е 
крайно неразумно. То не може да се 
справдае съ нищо, даже и съ най-се
риозния мотивъ, които се изтъква оть 
страна на стопаните — липсата на хра
на. Защото, ний мислимъ, че не е смЪтка 
да иодържашъ мършавъ добитъкъ, да 
го хранишъ съ суха слама и да не мо-
жешъ да го употребишъ за никаква ра
бота. Освенъ това, съ такова хранене 
не само, че не се постига никакво по-
подобрение, а напротивъ, сигурно се 
отива къмъ влошаване. 

Ние сме наблюдавали и другата край-
ность. Вило поради туй, че никои сто
пани иматъ слабость къмъ известни жи

вотни, каквито най-често биватъ конетй, 
било поради туй, че т*зи стопани иматъ 
повече храни въ хамбря, хранятъ изо
билно обичните си животни и ги просто 
угояватъ. Единъ стопанинъ отъ едно 
село край границата самъ призна, че за 
около 4 месеца презъ зимата билъ из-
хранилъ за своя единъ чифтъ коне около 
180 крини ечемикъ. Наистина, конетЬ 
му б-Ьха охранени, но затуй пъкъ и 
при най-малката работа бърже се умо
ряваха и изпотяваха. Всеки може да 
пресметни стойностьта на изхарчения 
ечемикъ и да се убеди, че тя прибли
жава тая на самйтЪ коне. 

За такова хранене ний сжщо каз
ваме, че е неразумноо За това и ний ви
наги говоримъ не за слабо, не и за изо 
билно, а за едно разумно хранене на до
битъка. А то ще рече да го хранимъ 
толкова, колкото има нужда, като ни
кога не изпущаме изъ предъ видъ сме
тката. 

Въ следущия брой ще посочимъ из
вестни норми, които земледелците въ 
Дания еж изработили въ дългата пра
ктика за количеството и вида на хра
ните, които требва да се даватъ на едно 
животно, за да се чувствува то добре, 
безъ разбира се да се ощетяваме и сто
панина. 

А по-късно ще се спремъ и на дру
гите средства за подобрението на до
битъка — гледането и развъждането. 

Читалищенъ отдЪлъ, 
Варнен. Окржженъ О к р ж ж н о 
Читалищ. Комитетъ 

№ 12 До Г. Г. Председателите 
5 априлъ 1927 г. на Народните читалища 

гр. Варна въ Варненски Окръгъ, 

Господине Председателю, 
Въ допълнение на окрджаото ни подь № 3 

печатано въ Варненски Оаръженъ весгнивъ брой 
42 считаме за необходимо да Ва съобщимъ, че ре
довната годишна окр&жаа сбирка ще се състон на 
27 т. м. тукъ въ Варна при следния дневенъ редъ: 

1. Огчетъ на Окр. Читалищенъ Коматетъ за 
направеното отъ него и отъ отделните читалища 

2. Докладъ за конгреса на Върховния Чита
лищенъ Съюзъ 

3. Изработване бюджетъ и определяне бада-
щата дейность на Овр. Читалищенъ Съюзъ 
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4. Изработване типъ уставъ и кннжка за чи
талищата въ окрлга 

6. Избиране Оврдженъ Комитетъ и Контрол
на комисия 

6. Разни. 
Съгласно чл. В 2 на Овр. читалищенъ уставъ 

на Овр. читалщна сбирва се представятъ чрезъ де
легати само напълно изправните читалища. Тавива 
ех читалищата, които най късно до 10 т. м. пред-
ставятъ въ Овр. Читалищенъ Комитетъ подробно 
отчетъ 8а своята дейеость презъ изтевлота година, 
съгласно таблиците печатани въ брой 48 на 
Овр&жния вестнивъ и внесатъ следуемите имъ се 
вносви — по 50 лв. вписано вносъ и по 100 лв. 
членеви вяосъ. Всево читалище ще се представя 
отъ по единъ делегатъ на 100 члена, редовно из-
бранъ и опълвомощенъ. 

Заседанията на сбирката ще се от криятъ на 
27 т. м. 10 часа пр# пл. въ Зала Съединение. 

Господине Председатели), 
Като имаме предъ видъ, че читалищното де

ло въ оврага е въ периода на своето уформяване, 
ще схванете вакво годймо значение ще има за не
го успешното изнасяне на първата му напълно 
формална, овряжна сбирва. За да може да стане 
сова, обаче, отъ вай-голема важность е отчета на 
Овр. Чит. Комитетъ да съдържа данни за живота 
и двйностьта на всичви читалища въ Оврхга. Его 
защо най-настоятелно Ви молимъ да направите 
всичви вавясящн отъ Васъ усилия за да ни изпра
тите отчетите си въ увазания сровъ. 

Ние се надеваме, че Вие преценявате добре 
значението на тази годишния подемъ ва читалищ
ното двло въ оврага и че ще направите необхо
димото за да се заврени той напълно и да съдей
ствува за издигането на нашето село до положе
нието на единъ вултуревъ, просветеяъ и благо 
устроенъ цевтъръ. 

Председатель: Д-ръ Ст. Чакдровъ 

за Секретарь: Д. Димитровъ 

Варненска Окржжнд Постоянна Комисия 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 842 

гр. Варна, 16 мартъ 1927 год. 

Отъ 1 май т. г. курорта „Св. Кон-
стантинъ" се открива и ще продължава 
до 31 октомврий т. г. 

Наемане стаите става само въ пред
плата целия наемъ. За месеците юлий 
и августъ наемането става за цель ме-
сецъ, а за останалите месеци може да 
стане и за половинъ месецъ. 

Наемите за вейка стая еж опреде
лени. За месецъ май, втората половина 
отъ месецъ септемврий и целия м. ок
томврий еж по 500 лв. за месецъ юний 
и първата поливина отъ м септемврий 
отъ 700 до 1750 лв,, а за юлий и августъ 
отъ 2000 до 5500 лв. месечно. 

за Председатель: А. Ивановъ 
Секретарь: Н, Николиевъ 

Содарско джпминско настоятелство 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 9 

На 26 априлъ т. г. джамийското на
стоятелство ще произведе търгъ съ тай
на конкуренция въ помещението на Са-
радърското общинско управление, за 
продажбата и изсичането на дървената 
маса отъ гората „Карпш-кору" отъ 288 
декара въ землището на с. Сарадъръ, 
Варненско, изключена отъ обекта на го
рите. Искания залогъ е 10% отъ полу
чената цена. 

Чл. чл. 125 и 127 отъ закона за бю
джета, отчетностьта и предприятията с# 
задължителни 

Всички книжа и планове могатъ да 
се видятъ въ общинското управление. 

Разноските по търга еж за емЬтка 
на купувача. 

1—2—1 Отъ Настоятелството. 


